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Nieuwsbrief SANJUNA    

september 2023 

 

Voorzitterschap Sanjuna: Dieke Bosselaar 

draagt over aan Joukje Janssen 

Afgelopen mei heeft Dieke Bosselaar als 

voorzitter het bestuur verlaten. Vanaf de 

oprichting in 2014 maakte ze hiervan deel uit, 

sinds 2019 als voorzitter. Ze leerde Empada en 

de realiteit in Guinee-Bissau kennen door een 

tweetal bezoeken in 2012 en 2014. Mede op 

basis van die ervaringen en haar rust als 

persoon en structuur in denken gaf zij 

inspirerend leiding aan het bestuur, waarvoor 

we haar veel dank zeggen.    

Sinds mei 2023 is Joukje de nieuwe voorzitter 

en stelt zich voor: 

Al geruime tijd zijn Frank, mijn man, en ik als 

donateurs betrokken bij Sanjuna. Vincent en 

Anke kennen we al jaren, omdat het goede 

vrienden zijn van mijn ouders. Dus toen de 

oproep kwam voor een nieuwe voorzitter 

dacht ik: ik denk dat ik wat kan brengen. Ik 

ben 46 jaar, heb twee jongens van 6 en 4 jaar 

oud en ben werkzaam als partner bij PwC op 

het gebied van duurzaamheid. Hopelijk kan ik 

met mijn netwerk, achtergrond en ervaring 

mooie nieuwe inspiratie brengen voor 

Sanjuna. Een bezoek aan Guinee-Bissau zal 

daar zeker bij horen – en gelukkig is Vincent 

daar recent weer geweest – dus hierbij weer 

een prachtige update. 

 

Algemeen 

De uitslag van de parlementsverkiezingen in 

juni jl. leverde een meerderheid op voor de 

coalitie genaamd PAI, waarin de  PAICG (de 

onafhankelijkheidspartij, opgericht in de jaren 

zestig) de dominante factor is. Op 27 juli werd 

het Parlement geïnstalleerd dat Domingos 

Simoes Perreira als voorzitter koos. Begin 

augustus werd een nieuwe regering 

geïnstalleerd o.l.v. premier Geraldo Martins. 

We gaan zien of de ambities uit het 

verkiezingsprogramma ‘Terra Ranka’ worden 

waargemaakt.  

De economie van GB kreeg dit voorjaar een 

nieuwe knauw, bovenop de gevolgen van de 

covidepidemie en de toegenomen inflatie die 

voortkomt uit onder meer de energiecrisis 

vanwege de oorlog in Oekraïne. Hoewel de 

cashewoogst op zich goed was, stokte de 

verkoop van ruwe cashewnoten door de 

boeren, omdat de handelaren een lage prijs 

bieden als zij al bereid zijn cashew te kopen 

(ruwweg 150 cfa per kg in plaats van de 

voorheen gebruikelijke 250-300 cfa per kg). De 

oorzaak is gemengd. Tijdens de covidepidemie 

zijn in grootgebruiker India overschotten 

ontstaan omdat religieuze feesten geen 

doorgang vonden. Hierdoor hoeft door de 

Indiase en Vietnamese handelaren dit jaar 

(evenals in 2022) niet veel te worden 

ingekocht. Daarnaast vinden de handelaren de 

belasting die ze in Guinee-Bissau op de export 

van de ruwe cashew moeten betalen hoog. Al 

met al kopen ze maar mondjesmaat in en 

wijken voor hun inkoop ook uit naar andere 

landen zoals Cote d’Ivoire, Burkina Fasso en 

Mozambique (kortere route naar de 

verwerkingslanden Vietnam en India), ook al is 

de kwaliteit van de Guineese ruwe cashew 

superieur.  

 

Door lang liggen verdrogen de ruwe noten en 

worden de zakken lichter in gewicht – dus een 

nog lagere prijs. En na een jaar begint 

bovendien bederf op te treden.  
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Save the date ! 

In april 2024 bestaat Sanjuna al weer 10 jaar. 

Net als in 2019 zullen we een bijkomst voor 

donateurs organiseren en wel op 

zondagmiddag 14 april. Reserveer deze 

middag alvast in de agenda’s! 

Dorpsgezondheidszorg 

Het afgelopen jaar is Sanjuna begonnen om 

de landelijk stevige traditie van 

dorpsgezondheidszorg, aldaar ‘saúde 

comunitária’ genoemd, te ondersteunen in 

Empada. Wat is hiervan de achtergrond? In 

het huidige overheidsprogramma voor 

‘Revitalisering van de Saúde Comunitária’ 

wordt gestreefd om in alle dorpen 1-2 

dorpsgezondheidswerkers  (Agentes de 

Saúde Comunitária / ASC’s) actief te hebben 

die na een basale scholing van enkele weken 

de meest voorkomende en belangrijke 

ziekten kunnen behandelen en die 

preventieactiviteiten verrichten: een 

risicozwangere herkennen en naar het 

ziekenhuis verwijzen voor prenatale zorg, 

ondersteunen van het vaccinatieprogramma 

voor kinderen enzovoorts. De afgelopen 

decennia hebben uiteenlopende donoren dit 

programma ondersteund. Pijlers van het 

programma zijn een vergoeding van €15 

beltegoed voor de dorpsgezondheidswerker 

iedere keer dat deze de maandelijkse 

registratie van activiteiten heeft ingestuurd, 

continuïteit in de verstrekking van medicijnen 

aan de dorpen, zo nodig vanuit bestaande 

programma’s zoals het malaria-

bestrijdingsprogramma, een maandelijks  

supervisiebezoek aan de ASC door de 

verpleger van de saúde communitária (per 

motorfiets) en een driemaandelijkse 

bijeenkomst met de ASC’s uit de sector o.l.v. 

de superviserende verplegers als ‘nascholing’ 

en ter bespreking van knelpunten. Hierbij 

vallen nogal eens gaten  in de landelijke 

dekking en zijn er soms problemen die de 

toegankelijkheid van gezondsheidszorg in 

Empada belemmeren.  

Dus wat is er de afgelopen periode door 

Sanjuna ondersteunt: de twee motorfietsen 

die kapot waren zijn hersteld zodat supervisie 

weer mogelijk is; er is brandstof betaald om 

deze bezoeken mogelijk te maken;  

 

er is een laptop bekostigd zodat de verpleger 

in Empada de registratieformulieren kan 

invoeren in de landelijke database (foto 

boven) en niet meer hiervoor regelmatig naar 

de regiohoofdplaats hoeft te reizen en 

tenslotte zijn er financiële middelen verstrekt 

om de  bijscholingsbijeenkomsten te laten 

plaatsvinden.   

Een volgende stap is om aan de verplegers 

werkzaam in deze ‘publieke gezondheidszorg’ 

een eigen onderkomen te bieden door het 

laten opknappen van de, nu totaal 

verwaarloosde, voormalige gezondheidspost.  

Hiervoor hebben we een prachtig bedrag 

ontvangen van de Vereniging 

Ontwikkelingshulp de Brug om dit te kunnen 

realiseren. 
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Weer twee scholen in aanbouw 

Van een viertal vermogensfondsen ontvingen 

we financiering voor de bouw van twee 

schoolgebouwen: in Francunda en in Dua 

Djabi. De keuze voor deze twee aanvragen is 

vooral gebaseerd op gesprekken met de 

onderwijsinspecteur, die een goed overzicht 

heeft over de situatie c.q. de noden in het 

basisonderwijs in de sector Empada.  

 

In Francunda (foto’s boven) betreft het een 

uitbreiding van een bestaande school omdat 

het dorp maar blijft groeien en meer 

leerlingen uit de omgeving aantrekt. 

 

Van het dorp Dua Djabi (foto’s boven) 

ontvingen we 4 jaar geleden al een aanvraag 

voor een gebouw als vervanging voor een 

leslokaal van palmbladeren. Dua Djabi heeft 

een kinderrijk achterland. De jongsten kunnen 

echter nog niet zelfstandig naar de andere, 

bestaande scholen wandelen en zijn daarom 

aangewezen op onderwijs in Dua Djabi. Bij 

deze school komen ook een waterput en een 

latrine, het geheel gefinancierd door de 

Gebroeders van den Boschstichting met 

€5.950.  

 

Meer informatie op www.sanjuna.nl en 

Instagram: @vincent.sanjuna 

http://www.sanjuna.nl/

